
 

                            Protokół Nr XXII/2008 
                        z Sesji Rady Gminy Darłowo 
                       z dnia  19 grudnia  2008 roku 
            - sala konferencyjna Urzędu Gminy Darłowo 
 

 
            Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław 
Krakowiak o godzinie 10°° otworzył Sesję i po powitaniu 
radnych i gości oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co 
wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób – 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
                                                       
Ponadto w sesji udział wzięli: 
• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 
• Pani Krystyna Kisielewska  –  Skarbnik Gminy 
• Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy 
• Pani Małgorzata Ejsmont  – Radca Prawny 
• Pani Ewa Szymczak –   Kierownik  Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej 
• Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu 

UŜyteczności Publicznej w Dąbkach 
• Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Radny Powiatu 

Sławieńskiego 
• Pan Andrzej Lewandowski – Starosta Powiatu 

Sławieńskiego. 
   
                                                                 

Lista zaproszonych gości  stanowi załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
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Na Sekretarza powołano radnego Jana Fraszko. W 
głosowaniu wzięło udział 13 radnych, głosując                           

następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0  
głosów  „wstrzymujących   się”. 
 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. ElŜbietę 
Koralewską-Winiarek. 
    

W sesji uczestniczy 14 radnych, doszedł spóźniony Józef 
Szymacha. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak oraz Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz 
uhonorowali druŜyny startujące w rozgrywkach ligi gminnej w 
piłce noŜnej, wręczając puchary, dyplomy i nagrody 
pienięŜne. W 2008 roku w rozgrywkach uczestniczyły 
druŜyny z następujących miejscowości: Cisowo, JeŜyczki, 
Kopnica, Nowy Jarosław i Słowino. 
 
 
Ad.1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
                                         
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami na XXII Sesję Rady Gminy Darłowo / zał. Nr  
4/. 
 

 
ZMIANY W PORZĄDKU OBRAD: 
----------------------------------------------- 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  zgłosił  zmiany 
do porządku obrad proponując: 
  
I. wprowadzenie następujących projektów uchwał: 
 
 
a) Projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2009 rok. DRUK NR 137/2008. 
(zał. Nr 5).  
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b) Projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2009 rok. DRUK NR 138/2008. (zał. Nr 6). 
 
c) Projektu uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do 
nabycia nieruchomości (dot. działki oznaczonej nr geodez. 48/1 w Kopnicy). 
DRUK NR 139/2008. (zał. Nr 7). 
 

    

W sesji uczestniczy 15 radnych, doszedł spóźniony  Krzysztof 
Gliszczyński. 
 
 

GŁOSOWANIA: 
W związku z w/w propozycjami zmian w porządku obrad 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak zarządził następujące głosowania: 
                                                    
I GŁOSOWANIE: 
 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. 
Franciszka Kupracza  dot. wprowadzenia  następującego 
projektu  uchwały: 
 
  
a) Projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2009 rok. DRUK NR 137/2008.   
                                                 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 

II GŁOSOWANIE: 
 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. 
Franciszka Kupracza  dot. wprowadzenia  następującego 
projektu  uchwały: 
 
  
b) Projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2009 rok. DRUK NR 138/2008. (zał. Nr 6). 
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W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 

 
III GŁOSOWANIE: 
 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. 
Franciszka Kupracza  dot. wprowadzenia  następującego 
projektu  uchwały: 
 
 
c) Projektu uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do 
nabycia nieruchomości  (dot. działki oznaczonej nr geodez. 48/1 w Kopnicy). 
DRUK NR 139/2008. (zał. Nr 7). 
  
                                               
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
zaproponował  następujący porządek obrad: 
 
1.Sprawy organizacyjne: 

1.1.Otwarcie sesji. 
1.2.Stwierdzenie quorum. 
1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
1.4.Przyjęcie protokołu  z XXI sesji V kadencji Rady Gminy     
Darłowo z dnia  26 listopada   2008  roku. 
 

2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  
• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 

aktualnej sytuacji finansowej gminy. 
 
3.    Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
        
4.Interpelacje Radnych.                                         
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5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XXI  sesji   Rady   
Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                    
 
6.   Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    Gminy    
      Darłowo. 
 
7. CZAS DLA SAMORZĄDU. 
                                             
8.   Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na 2009 r. regulaminu określającego 
wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za 
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz niektórych innych 
składników wynagrodzenia, a takŜe szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw w 
szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo . DRUK NR   128/2008. 
  
9.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/343/2006 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 10 marca 2006 r. w sprawie utworzenia gminnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieŜy.    DRUK NR129/2008. 
 
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/33/2002 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 grudnia 2002 r. w sprawie ustalenia zasad udzielania stypendiów 
dla uczniów szkół prowadzonych przez Gminę Darłowo . DRUK NR  130/2008. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego 
w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz uzgodnienia wartości jednego punktu w 
złotych dla pracowników nie będących nauczycielami, zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Darłowo. DRUK NR 131/2008. 
 
12. Podjęcie  uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych. DRUK NR 132/2008. 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Darłowo na rok 2009. 
DRUK NR 133/2008. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy  Rady Gminy 
Darłowo na 2009 rok. DRUK NR 134/2008. 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2009 rok. DRUK NR 135/2008. 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji 
Rady Gminy Darłowo na 2009 rok. DRUK NR 136/2008. 
 
 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2009 rok. DRUK NR 137/2008.  
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18. Podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2009 rok. DRUK NR 138/2008.  
 
19.Podjęcie  uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do nabycia 
nieruchomości. DRUK NR 139/2008.  
 
20.  Wolne wnioski i zapytania. 
 
21. Zamknięcie sesji.” 
 
W głosowaniu nad powyŜszym porządkiem obrad wraz ze zmianami wzięło udział 
15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 

Ad.1.4. 
Przyjęcie protokołu  z XXI sesji V kadencji Rady Gminy     
Darłowo z dnia  26 listopada   2008  roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z XXI   sesji V kadencji  
Rady Gminy Darłowo z dnia  26 listopada  2008 roku był do wglądu w Biurze 
Rady Gminy Darłowo oraz został wyłoŜony jedną godzinę przed sesją w celu 
naniesienia ewentualnych poprawek. 
                                                                                                                             
Radni nie zabrali głosu w przedmiotowej sprawie. 
                                                                                       
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, 
głosując następująco: 
• 15 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła protokół z XXI sesji Rady Gminy Darłowo z dnia  26 listopada    
2008 roku. 

 
Ad.2. 
Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 
aktualnej sytuacji finansowej gminy. 

 
Wójt  Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił sprawozdanie z 
działalności w okresie między sesjami tj. od 27 listopada do 18 grudnia 2008 
roku.  
Wójt poinformował, Ŝe w okresie sprawozdawczym spotkał się z p. 
Sławomirem Bilińskim, Kierownikiem Spółki Wodno-Ściekowej w Dąbkach. 
Spółce kończy się pozwolenie wodno-prawne. Bardzo waŜne jest uzyskanie 
przez spółkę  pozwolenia czasowego do 2011 roku, czyli do czasu odbioru  
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ścieków przez  naszą oczyszczalnię w Rusku. Wójt podziękował Spółce 
Wodno-Ściekowej w Dąbkach, a szczególnie Kierownikowi p. S.Bilińskiemu 
za współpracę w 2008 roku. W tym roku nie było zanieczyszczeń jeziora, co 
dla uzdrowiska jest bardzo waŜne. Naszą gminę nie ominęły trudności 
kryzysowe, które zaczęły się w sierpniu 2008 roku. Gmina sięgnęła po kredyt 
w wysokości 2 mln zł z Banku Ochrony Środowiska w Koszalinie. W okresie 
między sesjami finalizowane były sprawy formalne związane z powstaniem 
siłowni wiatrowych. Uchwały rady gminy z listopadowej sesji zostały wysłane 
do w trybie nadzoru do Wojewody Zachodniopomorskiego. Najbardziej 
wiarygodnym inwestorem dla naszej gminy jest p. Stachowiak, którego firma 
ENERGIA-ECO  regularnie wywiązuje się z zobowiązań. W planach 
inwestycyjnych  tej firmy znajduje się budowa 56 wiatraków i ponad 40 km 
linii wysokiego napięcia (110 KV). Firma ta ma zagwarantowany odbiór 
energii. Wójt podkreślił, Ŝe liczy na wybudowanie wiatraków w przyszłym 
2009 roku, przez co będą dodatkowe wpływy do budŜetu. W 2008 roku w 
kaŜdej miejscowości zostało coś zrobione. W Wiekowicach jest gotowa płyta 
boiska. Mówca podziękował  klubowi Wiekowianka  za ocieplenie budynku. 
Pilną sprawą do zrobienia  w tej miejscowości jest odpływ wody przy poczcie 
oraz poprawa stanu dróg. W Wiekowie wykonano kawałek drogi oraz nitkę 
wodną. W Dobiesławiu powstał ładny odcinek drogi powiatowej. Wkład 
gminy wynosi 50 tys. zł. Zostało do zrobienia ok. 70 metrów,  aby połączyć te 
sieci dróg. W Gleźnowie zrobiono drogi. W Bukowie Morskim wykonano drogę 
z polbruku. W Dąbkach gmina zrobiła ładny deptak na ulicy Letniskowej, 
zostały utwardzone ulice: Turystyczna i  Łąkowa. Na 2009 rok gmina planuje 
sporządzić dokumentację na I etap obwodnicy w celu złoŜenia wniosków o 
dodatkowe środki finansowe z tzw. „schetynówek”. Pierwszy etap obwodnicy 
obejmowałby odcinek drogi od oczyszczalni w Dąbkach do Podkowy Leśnej w 
Bobolinie. W planach są trzy ronda oraz poszerzenie ulicy Darłowskiej w celu 
uzyskania parkingu. Drugi etap obejmowałby cały Bobolin do mostu.   W 
śukowie Morskim i w Bobolinie zostały ułoŜone  płyty. W Trzmielewie 
ułoŜono kawałek drogi . W Kopań  zrobiono  infrastrukturę drogową z płyt do 
działek.  W Zakrzewie powstaje nowy dach na świetlicy wiejskiej. W Kopnicy 
główne środki finansowe skierowane są na rozbudowę bazy oświatowej 
dotyczącej sali gimnastycznej. Ponadto wykonano kawałek drogi w tej 
miejscowości w kierunku Pani Sołtys.  W Drozdowie wykonano   plac pod 
boisko. W Barzowicach dobrze by było rozpocząć budowę domu 
pogrzebowego przy cmentarzu. Został wykonany dach na Kościele. Kraty są 
w trakcie realizacji. W Wiciu do zagospodarowania jest centrum. 
NajwaŜniejszym problemem do rozwiązania w tej miejscowości jest woda i 
ścieki. W Sulimicach bardzo dobrze funkcjonuje świetlica. Zrobiona została 
woda. Trzeba wrócić na drogę w Barzowicach, która została wykarczowana. 
Inwestor nie wywiązał się z obietnic drogowych, dlatego gmina musi powrócić 
do tego tematu. W obrębie: Kowalewice, Kowalewiczki i Borzyszkowo została 
uporządkowana część cmentarza. W Starym i Nowym Jarosławiu powstał 
kompleks sportowy, świetlica wiejska, kaplica cmentarna została poświęcona 
,oraz uporządkowano   cmentarz. W Krupach zrobiono plac przed Kościołem. 
Bardzo waŜną sprawą jest rozbudowa składowiska odpadów. Z wiaty robiona 
jest hala, gdzie będą sortowane śmieci. Bardzo trafnym zakupem była  
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ugniatarka do śmieci. W Zielnowie została naprawiona droga powiatowa 
przez Zarząd Dróg Powiatowych w Sławnie.  W planach jest zrobienie skrótu 
ze Słowina do Nowego Jarosławia. W Rusku powstaje gminna oczyszczalnia 
ścieków. Zrobiono kawałek drogi. Funkcjonuje boisko. Powstaje nowe 
osiedle. W Porzeczu powstał nowy stadion. W Pęciszewku  zrobiono najmniej, 
ale priorytetem jest powstanie kopalni borowiny. W JeŜycach została 
wykonana drogi do sołtysa i wójta. Poremontowano świetlice. Wymieniono 
okna w Kościele i zamontowano kraty. W JeŜyczkach powstała szkoła 
społeczna i porobiono trochę dróg. W Boryszewie remontowana jest świetlica 
wiejska. Jak pozwolą na to środki finansowe to  świetlice w Boryszewie i w 
Sińczycy powinny funkcjonować  jak najszybciej. W Porzeczu teŜ dobrze by 
było Ŝeby powstała świetlica. 
Na koncie jest 2,5 mln zł (w tym kredyt 2 mln zł). Na bieŜąco regulowane są  
zobowiązania. Za autobus jest do zapłacenia 300 tys. zł. W Słowinie nie 
doszło do kupna nieruchomości przy szkole. W Kopnicy przy szkole , 
sprzedający chce 4-krotną  wartość wyceny rzeczoznawcy. Wójt 
zaproponował 3-krotną wartość czyli 150 tys. zł, ale bez rezultatu, do 
porozumienia nie doszło. W związku z tym Wójt szuka alternatywy 
proponując w dniu dzisiejszym podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia do 
nabycia części działki oznaczonej nr geodez. 48/1 o pow. ogólnej 0,38 ha, 
połoŜonej w Kopnicy.  

• radny Mirosław Gałuszkiewicz: powiedział, Ŝe wycena domu i działki o 
wielkości dwadzieścia parę arów w Słowinie  opiewająca na 44 tys. zł 
jest bardzo zaniŜona i w ogóle nie odpowiada  realiom. Dla szkoły w 
Słowinie bardzo potrzebny jest ten teren . 

• Odp. Wójt p. Franciszek Kupracz: wyceny dokonuje rzeczoznawca 
wyłoniony w drodze przetargu. Wójt absolutnie nie zamierza 
kwestionować dokumentu wyceny, tym bardziej , Ŝe rzeczoznawca jest 
wiarygodny. Na zakup tych dwóch nieruchomości w Słowinie i w 
Kopnicy , które mają być przeznaczone pod obiekty oświatowo-
sportowe jest zaplanowane w budŜecie gminy ok. 270 tys. zł. Nie 
moŜna tej kwoty przekroczyć pod rygorem naruszenia dyscypliny 
finansów publicznych. Jest to bardzo strategiczny budynek w Słowinie, 
poniewaŜ świetlica i szkoła w tej miejscowości stanowią naczynia 
połączone. JeŜeli ta sprawa ma być załatwiona w tym roku, to jedynym 
terminem jest 27 grudzień 2008.  

• radny Jan Fraszko: podkreślił, Ŝe jest zadowolony z inwestycji dla 
rejonu Stary Jarosław, Nowy Jarosław i GorzebądŜ. Powstała piękna 
hala sportowa, która słuŜy dzieciom, młodzieŜy i wszystkim 
mieszkańcom gminy. To było jego marzenie, które się spełniło. I za to 
bardzo podziękował Wójtowi Gminy Darłowo p. Franciszkowi 
Kupraczowi. Powiedział równieŜ, Ŝe jako radny Gminy Darłowo myśli 
równieŜ o inwestycjach w całej gminie.    

 
Kondycja finansowa Gminy Darłowo na dzień 16 grudnia 2008 roku 
przedstawiona przez Wójta Gminy Darłowo (zał. Nr  7 a): 

1) wyciąg bankowy nr 251/2008:  51 627,39 zł 
2) lokaty: 1 700 000 ,00 zł 
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3) wydatki do poniesienia w najbliŜszym czasie: ok. 3 700 000,00 zł 
4) spłata do końca roku poŜyczek: 111 086,00 zł 
5) kredyt do zaciągnięcia: 2 000 000,00 zł.  

 
Ad.3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między 
sesjami. 

 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo realizację uchwał podjętych na XXI sesji 
przedstawiła p. Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo. 
(zał. Nr 8). 
        
Ad.4.Interpelacje Radnych.                                         
 
Na sesji radni nie złoŜyli interpelacji. 
                                                                                               
Ad.5.  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XXI  sesji   
Rady   Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                   
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
zgłoszone na XXI sesji oraz w okresie między sesjami przedstawiła p. Anna 
Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo. (zał. Nr 9). 
 
Odpowiedzi zostały udzielone  radnemu  Antoniemu Szynkowskiemu oraz 
następującym sołtysom: p. Małgorzacie Janickiej – Sołtys Sołectwa Kopnica, 
p. Jadwidze Soleckiej – Sołtys Sołectwa Wiekowice, p. Idziemu Krawczyk – 
Sołtysowi Sołectwa Krupy, p. Piotrowi Skoczek – Sołtysowi Sołectwa 
Dobiesław.  
  
Ad.6.    
Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    
Gminy    Darłowo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
poniŜszą informację (zał. Nr 10): 
 
„Wysoka Rado 
W okresie od 26 listopada   2008 roku ,  to jest od daty XXI  sesji Rady 
Gminy Darłowo V kadencji:  
następujące komisje odbyły posiedzenia: 
 
Komisja Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i  
Infrastruktury Technicznej odbyła: 
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1 posiedzenie: 12 grudnia    2008 roku  zajmując się następującą tematyką: 
1. Analiza i zaopiniowanie projektu budŜetu na 2009 rok. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
3. Opracowanie ramowego planu pracy komisji na 2009 rok. 
 

Komisja Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu  odbyła: 
 
1 posiedzenie:    16 grudnia    2008 roku   zajmując się następującą 
tematyką: 

 
1. Analiza i zaopiniowanie projektu budŜetu na 2009 rok. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
3. Opracowanie ramowego planu pracy komisji na 2009 rok. 
 

Komisja Oświaty i  Kultury Fizycznej odbyła: 
 
1 posiedzenie: 10 grudnia    2008 roku   o  następującej tematyce: 
1. Analiza i zaopiniowanie projektu budŜetu na 2009 rok. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
3. Opracowanie ramowego planu pracy komisji na 2009 rok. 
                                     
Komisja Prawa , Opieki Społecznej i Zdrowia odbyła: 
 
1 posiedzenie:  15 grudnia    2008 roku  zajmując się następującą 
problematyką:                                        
1. Analiza i zaopiniowanie projektu budŜetu na 2009 rok. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
3. Opracowanie ramowego planu pracy komisji na 2009 rok. 
                                                                                                                                                       
Komisja Rewizyjna odbyła: 
 
1  posiedzenie: 8 grudnia   2008 roku : zajmując się następującą 
tematyką: 

 
1. Analiza i zaopiniowanie projektu budŜetu na 2009 rok. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
3. Opracowanie ramowego planu pracy komisji na 2009 rok. 
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Komisja Uzdrowiskowa  odbyła: 
 
1  posiedzenie : 11 grudnia   2008 roku : zajmując się następującą 
tematyką: 
1. Analiza i zaopiniowanie projektu budŜetu na 2009 rok. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXII sesję Rady Gminy      
    Darłowo. 
3. Opracowanie ramowego planu pracy komisji na 2009 rok. 
 
Komisja Organizacyjno-Programowa  odbyła : 
 
1 posiedzenie : 2 grudnia   2008  roku zajmując się tematyką ustalenia daty i 
porządku obrad  XXII    Sesji Rady Gminy, opracowaniem ramowego planu 
pracy Rady Gminy Darłowo oraz komisji na przyszły rok.” 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak  poinformował, Ŝe 

wszystkie resortowe komisje rady sporządziły sprawozdania ze swojej 
działalności za rok ubiegły.  
Następnie udzielił głosu: 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 

sprawozdanie z działalności  komisji za rok 2008 (zał. Nr 10 a). 
 
                                                                                       
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, 
głosując następująco: 
• 15 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła  w/w sprawozdanie Komisji Rewizyjnej   za    2008 rok. 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił sprawozdanie z działalności  

komisji za rok 2008 (zał. Nr 10 b). 
 
                                                                                       
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, 
głosując następująco: 
• 15 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła  w/w sprawozdanie  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu    za    2008 rok. 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 

 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 

przedstawił sprawozdanie z działalności  komisji za rok 2008 (zał. Nr 10 c). 
 
 
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, 
głosując następująco: 
• 15 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła  w/w sprawozdanie  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu    za    2008 rok. 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 

 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił sprawozdanie z działalności komisji za 
rok 2008 (zał. Nr 10 d). 
 
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, 
głosując następująco: 
• 15 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła  w/w sprawozdanie  Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej   za    
2008 rok. 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 

 
 Przewodniczącemu Komisji Prawa i Opieki Zdrowotnej  p.  JANOWI 
RÓśYCKIEMU, który przedstawił sprawozdanie z działalności komisji za rok 
2008 (zał. Nr 10 e). 
 
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, 
głosując następująco: 
• 15 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła  w/w sprawozdanie Komisji Prawa i Opieki Zdrowotnej    za    2008 
rok. 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej  p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił sprawozdanie z działalności komisji za rok 2008 (zał. Nr 10 f). 
 
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, 
głosując następująco: 
• 15 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła  w/w sprawozdanie za   Komisji Uzdrowiskowej   2008 rok. 
 
 
Przewodniczący Komisji Organizacyjno-Programowej p. WŁADYSŁAW 
KRAKOWIAK, który przedstawił sprawozdanie z działalności komisji za rok 

2008 (zał. Nr 10 g).  
 
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, 
głosując następująco: 
• 15 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła  w/w sprawozdanie  Komisji Organizacyjno-Programowej  za   2008 
rok. 
 

 
 
Ad.7.  CZAS DLA SAMORZĄDU. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 

• p. Edward Grabowski – Sołtys JeŜyc: władze gminne powinny 
myśleć perspektywicznie i przy szkołach przydałyby się jakieś 
pomieszczenia, aby moŜna było zorganizować tam przedszkola. 
Ponadto zgłosił, Ŝe droga przy świetlicy jest bardzo niebezpieczna. 

  
• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Wicia: wymieniając wcześniej 

wszystkie miejscowości, w których coś zostało zrobione, Wójt przy 
miejscowości Wicie, nie powiedział nic konkretnego. Dzięki 
współpracy ze Starostwem Powiatowym udało się pozyskać 400 
ton  urobku z drogi Rusinowo, który miał być przeznaczony na 
drogę plaŜową. Chodziło o uzyskanie od gminy kwoty 1 tys. zł na 
rozplantowanie tego urobku. W rezultacie, nie udało się uzyskać 
tych pieniędzy , a urobek został złoŜony na prywatnych działkach 
i teraz nie opłaca się go przewozić. W centrum Wicia postawione 
są nieestetyczne budy na parkingu, który został zrobiony za 
gminne pieniądze. Kryzys w gminie to się dopiero zacznie, w 
związku z rozpoczęciem budowy oczyszczalni w Rusku. 
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Sołtys zapytał czy pas betonowy na drodze powiatowej Barzowice-
Rusinowo zostanie pokryty asfaltem? oraz jak długo będzie 
wydzierŜawiany parking w Wiciu?. 

 
• p. Wanda Hańczaryk – Sołtys Cisowa: zgłosiła potrzebę 

postawienia znaków drogowych ograniczających jazdę cięŜkich 
samochodów, bo szkoda asfaltu. 

  
• p. Iwona Glaza - Sołtys Zakrzewa: droga Zakrzewo-Zielnowo jest 

zupełnie nieprzejezdna. Jest to jedna wielka dziura, a nie droga 
powiatowa. Składane wnioski w tej sprawie przesyłane są do 
Zarządu Dróg Powiatowych w Sławnie, ale pozostają bez 
odpowiedzi.  

 
• p. Maria Michalska – Sołtys Starego Jarosławia: zapytała co dalej z 

chodnikiem przy drodze wojewódzkiej do Kościoła. Ponadto 
zgłosiła zniszczony asfalt przy drodze gminnej w tej miejscowości. 

 
• p. Mieczysław Jączek – radny , Sołtys Sińczycy: na drodze 

powiatowej w Zielnowie przy świetlicy stoi woda na asfalcie. Jest 
to bardzo niebezpieczne, szczególnie w okresie zimowym gdy robi 
się jedno wielkie lodowisko. Sprawa jest zgłaszana interwencyjnie 
od 3 lat, ale bez rezultatu. Ponadto radny poprosił o zrobienie 
drogi dolnej w Krupach i dokończenie budowy chodnika. 

 
• p. Kazimierz Grzybak – Sołtys Wiekowa zgłosił następujące 

wnioski. Po pierwsze: przekazanie Zarządowi Dróg Powiatowych w 
Sławnie sprawy złego stanu przyczółków mostu nad rowem 
wiekowskim na drodze powiatowej w Wiekowie. Stare 
pozostawione podczas budowy w latach 70-siątych przyczółki 
zostały tak podmyte przez nurt wody, Ŝe część z nich leŜy w 
korycie rowu, a część niebawem się tam znajdzie. Taka sytuacja 
przy nagłym przyborze wody spowoduje piętrzenie się wody i 
powstanie zagroŜenia powodziowego. Nasyp drogi powiatowej 
stanie się tamą. Po drugie: o przekazanie pisemnej informacji na 
jakim etapie jest realizacja uchwały Rady Gminy Darłowo 
upowaŜniającej Wójta do nabycia od PROBUD-Wiekowo byłego 
budynku biurowego. Budynek ten miał być przeznaczony na 
świetlicę wiejską i mieszkania socjalne.   

 
• p. Janusz Gawęda – Sołtys Zielnowa: podziękował Staroście 

Sławieńskiemu p. Andrzejowi Lewandowskiemu za zrobienie 
kawałka  drogi powiatowej w Zielnowie. Trzeba przekopać ok. 500 
metrów rowu, poniewaŜ nie ma odpływu. Ponadto naleŜałoby 
zrobić coś z wylewiskiem, lodowiskiem przy świetlicy w Zielnowie, 
poniewaŜ jeszcze pół roku i asfalt całkiem się załamie. 

 



                                            - 15 - 
 

• p. Andrzej Lewandowski – Starosta Powiatu Sławieńskiego: 
wszystkie wnioski w sprawie dróg zgłoszone na sesji zostaną 
przekazane do Zarządu Dróg Powiatowych w Sławnie. Nie naleŜy 
się jednak spodziewać cudów.  Rocznie na bieŜące utrzymanie 
dróg potrzebne byłoby ok. 10 mln zł. Natomiast budŜet Zarządu 
Dróg na 2009 rok to kwota 3 mln 600 tys. zł (z czego na płace 
przeznaczone jest ok. 1 mln 100 tys. zł) . Gdyby zlikwidowano 
Zarząd Dróg i wynajmowano zewnętrzne firmy to trzeba by było 
zagwarantować ok. 7 mln zł.  Kryteria brane pod uwagę przy 
inwestycjach drogowych to przede wszystkim: natęŜenie ruchu 
oraz połoŜenie gminy. Starosta podziękował Sołtysowi Zielnowa za 
miłe słowa. Potrzeby są znacznie większe, aniŜeli moŜliwości i z 
tego trzeba sobie zdawać sprawę. W planach Starostwa 
Powiatowego jest złoŜenie wniosków w pierwszym półroczu 2009 
roku w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego na drogę 
Rusko-Malechowo (I etap: Rusko-JeŜyce). Droga Rusko-Malechowo 
ma największe szanse uzyskać dofinansowanie ze względu na duŜe 
natęŜenie ruchu. Wójt Gminy Darłowo zadeklarował wstępnie 
partycypację gminy w kosztach budowy w kwocie ok. 100 tys. zł.  
Ponadto planuje się równieŜ w 2009 roku składanie wniosków na 
wykonanie drogi Pomiłowo-śukowo, w związku z tym Ŝe Wójt 
Gminy Sławno zaproponował ok. 1,5 mln zł jako wkład własny 
gminy. W 2010 roku Starostwo Powiatowe zamierza składać 
wnioski do RPO na drogę Niemica. Wójt Gminy Malechowo 
zaproponował partycypację w 2/3 kosztach przy remoncie drogi 
Niemica. W projekcie budŜetu na 2009 rok zaplanowane jest 250 
tys. zł z przeznaczeniem na adaptację pomieszczeń w internacie 
Szkoły Morskiej w Darłowie na biura starostwa. JeŜeli 28 grudnia 
br na sesji powiatowej budŜet zostanie uchwalony, to Gmina 
Darłowo na pewno będzie zadowolona – podkreślił Starosta. W 
planach na przyszły rok znalazły się równieŜ: 1) powiatowe 
zawody straŜackie (starostwo proponuje swój udział w kwocie 30 
tys. zł), 2) na kościoły planuje się przeznaczyć ok. 100 tys. zł, 3) 
doŜynki powiatowe (ale musi być wola gmin do partycypacji w 
kosztach). BudŜet Starostwa Powiatowego to ok. 46 mln zł, z 
czego 20 mln zł przeznaczane jest na oświatę. Jednostkami 
organizacyjnymi Starostwa Powiatowego w Sławnie są m.in.: 
Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Podgórkach, Zespół 
Szkół Zawodowych w Sławnie, Zespół Szkół Morskich w Darłowie, 
Zespół Szkół Agrotechnicznych w Sławnie, Dom Dziecka w 
Darłowie.  Szpital Powiatowy w Sławnie zachowuje płynność 
finansową i przygotowuje się do komercjalizacji. W 2009 roku w 
Darłowie będzie funkcjonował zespół specjalistyczny Pogotowia 
Ratunkowego.  W 2008 roku zostało przeznaczonych 600 tys. zł 
na parking w Sławnie. Jest bardzo duŜo szkół, więc został 
wybudowany orlik za kwotę 1 mln 200 tys. zł. Starostwo na dzień 
dzisiejszy nie ma kredytu, ale będzie musiało zaciągnąć  



                                          - 16 - 
• krótkoterminowy kredyt na koniec roku, poniewaŜ niektóre 

naleŜności wpłyną w styczniu 2009 roku. Pan Andrzej 
Lewandowski podkreślił, Ŝe ma świadomość, Ŝe sami rolnicy 
swoim cięŜkim sprzętem niszczą drogi gruntowe. Natomiast 
większość rowów w gminie zarasta, bo odprowadzane są tam 
ścieki.  Starosta poruszył teŜ problem nielegalnego wydobywania 
kopalin piasku na terenie gminy Darłowo. Ze swojej strony urząd 
powiatowy zamierzał ukarać sprawców grzywną w kwocie 25 tys. 
zł, ale samorządowe kolegium odwoławcze miało odmienne zdanie. 
Na zakończenie Starosta podziękował za zaproszenie na sesję i 
złoŜył wszystkim Ŝyczenia świąteczne i noworoczne. 

 
• Wójt p. Franciszek Kupracz: ustosunkował się do niektórych 

wypowiedzi przedmówców .W odpowiedzi sołtysowi z JeŜyc mówca 
powiedział, Ŝe przedszkole gminne jest w planach. Temat nabierze 
kształtów w 2009 roku. Na dzień dzisiejszy Gmina podpisała 
porozumienie z Miastem i partycypuje w kosztach utrzymania. 
Parking w Wiciu będzie nadal wydzierŜawiany, bo gminie 
potrzebne są pieniądze na inwestycje. KaŜdy grosz się liczy. 
Centrum Wicia, po opracowaniu planu zagospodarowania zostanie 
w najbliŜszym czasie przeznaczone do sprzedaŜy. Wójt szacuje , Ŝe 
w przetargu uda się osiągnąć z tego tytułu kwotę ok. 2 mln zł. 

 
   
• p. Jan Górski – mieszkaniec Dąbek, członek Zarządu 

Stowarzyszenia Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki: cześć i chwała za to 
co zostało juŜ w gminie zrobione. Ale wg. mówcy prowadzimy 
gminę po krawędzi finansowej. Przy budŜecie 30 milionowym, 13 
milionowy dług jest niebezpieczny. Jeszcze ustawodawca 
dopuszcza taki dług, a Regionalna Izba Obrachunkowa wydała 
pozytywną opinię o moŜliwości finansowania deficytu 
budŜetowego. Zaapelował do Wójta o podejmowanie 
przemyślanych decyzji. Następnie p. Jan Górski poinformował o 
brutalnej wycince stu  pięćdziesięcioletnich sosen na działce nr 
88/40 w Dąbkach. Decyzją z dnia 8 grudnia br Wójt wydał decyzję 
zezwalającą na wycinkę 102 drzew o wartości przyrodniczej ponad 
400 tys. zł. W uzasadnieniu tej decyzji jest napisane: „wniosek 
właściciela nieruchomości zasługiwał na uwzględnienie. Usunięcie 
drzew stało się konieczne z uwagi na uzasadnione potrzeby 
ekonomiczne inwestora”. W kilkadziesiąt godzin po wydaniu tej 
decyzji dokonano całkowitego spustoszenia drzewostanu 
znajdującego się na obszarze działki 88/40 w Dąbkach. W kilka 
chwil zniknął las sadzony z taką miłością przez powojennych 
osadników. Do tej pory las uwaŜany był za pas ochronny polskiego 
wybrzeŜa. Najbardziej przykry jest fakt, Ŝe został wycięty w 
majestacie prawa. Pan Jan Górski w imieniu Stowarzyszenia 
Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki zaapelował do Wójta o zaprzestanie 
tych najwyŜszych potępienia praktyk.   
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• Wójt p. Franciszek Kupracz :  w planie zagospodarowania 

przestrzennego  teren  działki nr 88/40 w Dąbkach przeznaczony 
jest pod usługi nieuciąŜliwe. Jako działka budowlana została 
sprzedana zgodnie z prawem w przetargu nieograniczonym. 
Inwestor po nabyciu tego terenu miał pełne prawo 
zagospodarować swoją własność zgodnie z zapisami 
obowiązującymi w naszym planie. Identyczna sytuacja jest w 
miejscowości Kopań.  Wójt złoŜył propozycję przedmówcy, aby 
wykupił wszystkie zalesione działki i pozostawił je w 
nienaruszonym stanie.         

 
                                             
Ad. 8.    
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na 2009 r. regulaminu 
określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 
niektórych innych składników wynagrodzenia, a takŜe 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia 
za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw w 
szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo . DRUK NR   
128/2008. 
    

 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 11/. 
 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił Protokół uzgodnień 
dot. ustalenia na 2009 r. w/w regulaminu sporządzony w dniu 8 grudnia 
2008 roku pomiędzy Gminą Darłowo a  Zarządem Oddziału Związku 
Nauczycielstwa Polskiego w Darłowie. (zał. Nr 11a).  
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 

 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 

pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXII/294/2008  w sprawie  ustalenia na 2009 r. regulaminu 
określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, 
za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, a 
takŜe szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Darłowo  została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. / zał. Nr 12 /. 
 

 
Ad. 9.   
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXVIII/343/2006 Rady Gminy Darłowo z dnia 10 marca 2006 
r. w sprawie utworzenia gminnego programu wspierania 
edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieŜy. DRUK NR 
129/2008. 
    

 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr  13/. 
Uzasadnienie: 
„Proponowana zmiana § 3 uchwały w sprawie utworzenia gminnego 
programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieŜy podyktowana 
jest tym, Ŝe ustalenia wykluczają moŜliwość przyznania stypendiów i nagród 
uczniom innych szkół niŜ publiczne na terenie Gminy Darłowo.” 
  
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 

uchwały. 
                                               
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 



                                                    - 19 - 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXII/295/2008  w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/343/2006 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 10 marca 2006 r. w sprawie utworzenia gminnego 
programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieŜy  została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr  14 /. 
 

 
Ad.10. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/33/2002 
Rady Gminy Darłowo z dnia 30 grudnia 2002 r. w sprawie 
ustalenia zasad udzielania stypendiów dla uczniów szkół 
prowadzonych przez Gminę Darłowo . DRUK NR  130/2008. 
    

 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr  15/. 
Uzasadnienie: 
„Proponowana zmiana § 1 uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania 
stypendiów za wyniki w nauce dla uczniów szkół prowadzonych przez Gminę 
Darłowo podyktowana jest tym, Ŝe uchwalony zapis wyklucza moŜliwość 
przyznania stypendiów uczniom innych szkół niŜ publiczne na terenie Gminy 
Darłowo przez Wójta Gminy Darłowo.” 
  
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
                                               
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXII/296/2008  w sprawie zmiany uchwały nr III/33/2002 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 grudnia 2002 r. w sprawie ustalenia zasad udzielania 
stypendiów dla uczniów szkół prowadzonych przez Gminę Darłowo  
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 16 /. 
 

 
Ad.11.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego 
wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej kategorii 
zaszeregowania oraz uzgodnienia wartości jednego punktu w 
złotych dla pracowników nie będących nauczycielami, 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Darłowo. DRUK NR 131/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr  17/. 
Uzasadnienie: 
„Mając na uwadze  wnioski  dyrektorów   szkół  w sprawie zwiększenia 
stawki najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego 
punktu decydującego o wysokości stawek wynagrodzenia w poszczególnych 
kategoriach zaszeregowania  Wójt zdecydował o przygotowaniu nowego 
projektu uchwały. 
 
Obecnie obowiązująca uchwała Rady Gminy z dnia 12 kwietnia 2007r. 
ustalająca w/w stawki tj. odpowiednio 800,00 zł najniŜsze wynagrodzenie 
zasadnicze  i 5,00 zł wartości za jeden punkt ograniczają  moŜliwości 
podwyŜszania wynagrodzeń dla pracowników nie będących nauczycielami  
zatrudnionymi w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo.  
Minimalne wynagrodzenie za pracę zgodnie z rozporządzeniem Rady 
Ministrów z dnia 11 września 2007 r. w sprawie wysokości minimalnego 
wynagrodzenia za pracę w 2008 r.  wynosi 1 126,00 zł  (Dz. U. z 2007 r. Nr 
171, poz. 1209).   
 
 
Przy proponowanym najniŜszym wynagrodzeniu zasadniczym w pierwszej 
kategorii zaszeregowania 900,00 zł i wartości jednego punktu w wysokości 
5,00 zł  - tabela punktowych rozpiętości dla poszczególnych kategorii 
zaszeregowania pracowników nie będących nauczycielami zatrudnionymi w 
szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo  przedstawia się następująco: 
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Kategoria 
zaszeregowania 

Liczba punktów Miesięczne 
wynagrodzenie  
zasadn. wg stawki 
obowiązującej 
od 1 kwietnia 2007r.  

   

Propozycja wynagrodz. 
zasadniczego od  
1 listopada 2008 r. 

 

- najniższe wynagrodz. 
- wartość jednego   
  punktu  
  

 800,00 
5,00 

900,00 
6,00 

I 20  800,00  -   900,00    900,00  -  1020,00 
II 21-35   905,00  -   975,00 1 026,00  -  1110,00  
III 36 - 50  980,00  - 1050,00 1 116,00  -  1200,00 
IV 51 - 65 1055,00  -1125,00 1 206,00  -  1290,00 
V 66 - 80 1130,00  -1200,00 1 296,00  -  1380,00 
VI 81 - 95 1205,00  -1275,00 1 386,00  -  1470,00 
VII 96 - 110 1280,00  -1350,00 1 476,00  -  1560,00 
VIII 111 - 125 1355,00 - 1425,00  1 566,00  -  1650,00  
IX 126 - 140 1430,00 - 1500,00 1 656,00  -  1740,00 
X 141 - 160 1505,00 - 1600,00 1 746,00  -  1860,00 
XI 161 - 180  1605,00 - 1700,00 1 866,00  -  1980,00 
XII 181 - 200 1705,00 - 1800,00 1 986,00  -  2100,00 
XIII 201 - 220 1805,00 - 1900,00 2 106,00  -  2 220,00 
XIV 221 - 240 1905,00 - 2000,00 2 226,00 -  2 340,00 
XV 241 - 260 2005,00 - 2100,00 2 346,00 -  2 460,00 
XVI 261 - 280 2105,00 - 2200,00 2 466,00 -  2 580,00 
XVII 281 - 300 2205,00 - 2300,00 2 586,00 -  2 700,00 
XVIII 301 - 320 2305,00 - 2400,00 2 706,00 -  2 820,00 
XIX 321 - 340 2405,00 - 2500,00 2 826,00 -  2 940,00 
XX 341 - 365 2505,00 - 2625,00 2 946,00 -  3 090,00 
XXI 366 - 390 2630,00 –2750,00 3 090,00 -  3 240,00 

 
● miesięczne stawki wynagrodzenia zasadniczego ustala się jako sumę 
najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz iloczynu liczby punktów 
ustalonych dla poszczególnych kategorii zaszeregowania zgodnie z 
rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 2 sierpnia 2005 r. w sprawie zasad 
wynagradzania pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych jednostek samorządu terytorialnego (Dz.U. z 2005r. Nr 146 
poz. 1222,  z późn. zm.).  
 
● zgodnie z § 3 ust. 5 w/w rozp wysokość miesięcznych kwot  wynagrodzenia 
zasadniczego moŜe być wyŜsza lub niŜsza  od ustalonych w sposób, o którym 
mowa w ust. 3, nie więcej jednak niŜ 10%. PodwyŜszenie lub obniŜenie nie 
więcej niŜ o 10% nie dotyczy najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego.”  
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 

 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 

uchwały. 
                                               
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
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Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 

pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 14    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 1  głos 
„wstrzymujący się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXII/297/2008  w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia 
zasadniczego w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz uzgodnienia 
wartości jednego punktu w złotych dla pracowników nie będących 
nauczycielami, zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Darłowo  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr  18/. 
 

 
Ad.12.  
Podjęcie  uchwały w sprawie górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróŜniania 
zbiorników bezodpływowych. DRUK NR 132/2008. 
    

 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego 
Zakładu UŜyteczności Publicznej w Dąbkach  przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr  19/. 
Uzasadnienie: 
„Obowiązek ustalenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych 
opróŜniania zbiorników bezodpływowych wynika z ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach. Wysokość opłat oszacowano na podstawie 
wskaźników zawartych w Krajowym Planie Gospodarki Odpadami 2010 przy 
uwzględnieniu specyfikacji kosztów na terenie gminy w roku 2008. Wzrost 
stawek opłat wynika w głównej mierze z podniesienia wysokości opłat za 
korzystanie ze środowiska o 33%, płacy minimalnej o 13% oraz ze wskaźnika 
inflacji w wysokości 4%. 
W § 1.1 proponuje się następujące stawki: 
 „Ustala się górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości w  następujących wysokościach: 
1) za odbiór 1 m³ odpadów komunalnych- 69,00 zł; 
2) za dwukrotny w miesiącu odbiór odpadów  
  komunalnych umieszczonych w pojemnikach 
  110-120 litrów z gospodarstw domowych - 15,14 zł; 
3) za odbiór 1 worka (pojemnika) 110 l  
  odpadów komunalnych -   9,44 zł; 
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4) za odbiór odpadów komunalnych od 1 osoby 
  miesięcznie zamieszkałej w budynkach jedno 
  i dwurodzinnych -   4,85 zł; 
5) za odbiór odpadów komunalnych od 1 osoby 
  miesięcznie zamieszkałej w budynkach  
  wielorodzinnych  -   6,50 zł; 
6) za odbiór i transport 1 m³ nieczystości ciekłych 
  do punktu zlewnego - 39,00 zł. 
   

2. Stawki opłat zawierają koszty dostawy i dzierŜawy pojemników oraz 
worków. 

 
§ 2. Ustala się górną stawkę opłaty za składowanie i unieszkodliwianie 1 Mg 

odpadów  komunalnych na składowisku w Krupach w wysokości 210,00 
złotych. 

  
§ 3. Do stawek opłat doliczony będzie podatek VAT w ustawowej wysokości.” 

 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI, 
który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który  poinformował, Ŝe  komisja nie wydała opinii  dot. 

projektu uchwały. Dwóch radnych głosowało „za” projektem uchwały, 2 
radnych głosowało „przeciwko” projektowi uchwały, a 4 radnych 
„wstrzymało się od głosu”. 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej  p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 

przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
 
 
                                                        
W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, 
głosując następująco: 9  głosów „za”, 3  głosy „przeciw”, 3  głosy 
„wstrzymujące się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXII/298/2008  w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 20 /. 
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Ad.13.  
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy 
Darłowo na rok 2009. DRUK NR 133/2008. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
poinformował, Ŝe projekt budŜetu radni otrzymali w ustawowym terminie . 
Projekt był analizowany przez wszystkie resortowe komisje rady    .  
 
W imieniu  Wójta  Gminy Darłowo , p. Krystyna Kisielewska   przedstawiła 
projekt budŜetu gminy na 2009 rok  wraz z uzasadnieniem. (zał. Nr 21). 
 
Projekt budŜetu był wywieszony na tablicy ogłoszeń w urzędzie gminy oraz 
udostępniony w Biuletynie Informacji Publicznej, dlatego kaŜdy 
zainteresowany mógł się  zapoznać  z tym waŜnym dla gminy dokumentem – 
podkreśliła p. Skarbnik.  
 
Skarbnik Gminy p. Krystyna Kisielewska przedstawiła równieŜ Uchwałę 
Nr LXXXVI/278/Z/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 5 grudnia 2008 roku w sprawie 
wydania opinii o moŜliwości finansowania deficytu budŜetowego 
przedstawionego przez Wójta Gminy Darłowo w projekcie uchwały 
budŜetowej gminy na 2009 roku oraz o prawidłowości załączonej 
prognozy kwoty długu publicznego. (zał. Nr 22). 
 
Następnie p. Skarbnik przedstawiła Uchwałę Nr LXXXVI/279/Z/2008 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z 
dnia 5 grudnia 2008 roku , w której została wydana opinia pozytywna o 
projekcie budŜetu Gminy Darłowo na 2009 rok (zał. Nr 23): 
„PrzedłoŜony Regionalnej Izbie obrachunkowej w Szczecinie Zespół 
Zamiejscowy w Koszalinie celem zaopiniowania projekt uchwały budŜetowej 
na 2009 rok jest opracowany zgodnie z wymogami procedury uchwalania 
budŜetu określonej uchwałą Nr XIX/255/2008 r. Rady Gminy Darłowo z 
dnia 30 września 2008 roku. 
 
Do projektu budŜetu zostały opracowane objaśnienia wymagane przepisami 
art. 181 ust 1 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 roku o finansach publicznych 
(Dz.U. Nr 249, poz. 2104 z póŜn.zm.). 
 
PrzedłoŜona z projektem uchwały budŜetowej informacja o stanie mienia 
komunalnego została opracowana zgodnie z art. 180 wymienionej ustawy o 
finansach publicznych. Zawiera dane dotyczące przysługujących jednostce 
praw własności oraz dane o zmianach w stanie mienia komunalnego i o 
dochodach uzyskanych z tytułu wykonywania prawa własności i innych 
praw majątkowych. 
Projekt budŜetu spełnia wymogi przepisów ustawy o finansach publicznych. 
Dochody zostały określone według waŜniejszych źródeł i działów klasyfikacji 
w podziale na dochody: bieŜące i majątkowe. 
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W projekcie budŜetu zaplanowano deficyt w kwocie 8 887 726 zł, który 
pokryty zostanie przychodami pochodzącymi z zaciąganych kredytów. 
Wskazane źródła pokrycia deficytu są zgodne z art. 168 ust. 2 ustawy o 
finansach publicznych. 
Do projektu uchwały budŜetowej opracowano w formie załącznika limity 
wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne. Treść wymienionego 
załącznika spełnia wymogi przepisów art. 166 cyt. ustawy o finansach 
publicznych. 
Ponadto ustalono limity zobowiązań z tytułu kredytów i poŜyczek 
zaciąganych na finansowanie przejściowego deficytu budŜetu zgodnie z art. 
184 ust. 1 pkt. 9 ufp. 
Opracowane projekty przychodów i wydatków  zakładu budŜetowego i 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej spełniają 
wymogi przepisów art. 184 ust. 1 pkt. 7 i 8 ustawy o finansach publicznych. 
W projekcie uchwały uwzględniono upowaŜnienie dla organu wykonawczego 
do: 
1) zaciągania kredytów i poŜyczek na pokrycie występującego w ciągu roku 
deficytu budŜetu, 
2) zaciągania zobowiązań: 
a) na finansowanie wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne, 
b) z tytułu umów, których realizacja w roku następnym jest niezbędna do 
zapewnienia ciągłości działania jednostki i termin zapłaty upływa w roku 
następnym, które są zgodne z przepisami art. 184 ust. 1 pkt. 10 ustawy o 
finansach publicznych. 
W uchwale wyodrębniono dotacje przedmiotowe dla zakładu budŜetowego, co 
jest zgodne z art. 174 ustawy o finansach publicznych. 
Dotacje podmiotowe dla gminnych instytucji kultury, oraz dotacje na rozwój 
kultury fizycznej, dotacje dla przedszkoli, zostały ujęte zgodnie z przepisami 
właściwych ustaw szczegółowych. 
Projekt planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz 
innych zadań zleconych ustawowo opracowano zgodnie z wymogami art. 184 
ust. 1 pkt. 14 cytowanej ustawy o finansach publicznych a ich szczegółowość 
spełnia wymogi przepisu § 3 ust. 1 rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 
24 lipca 2006 roku w sprawie planów finansowych zadań z zakresu 
administracji rządowej oraz innych zadań zleconych j.s.t. (Dz.U. Nr 135 poz. 
955). 
W projekcie uchwały ujęto upowaŜnienie dla Wójta do dokonywania zmian w 
planie wydatków budŜetowych z wyłączeniem przeniesień wydatków między 
działami, które są zgodne z art. 188 ust. 2 ufp. Ponadto zawarto 
upowaŜnienie do lokowania wolnych środków budŜetowych na rachunkach w 
innych bankach niŜ bank prowadzący obsługę budŜetu co jest zgodne z 
przepisami art. 195 ust. 2 ufp. 
Zgodnie z wymogami art. 184 ust. 3 wymienionej ustawy o finansach 
publicznych określono dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaŜ 
napojów alkoholowych oraz wydatki na realizację zadań z zakresu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
narkomanii. Kwoty planowanych dochodów całkowicie przeznaczono na  
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realizację programu, co jest zgodne z art. 18² ustawy z dnia 26 października 
1982 roku o  wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 
(Dz.U. z 2002 r. Nr 147, poz. 1231 z późn.zm.). 
Utworzone w budŜecie rezerwy ogólna i celowa nie przekraczają 
dopuszczalnego limitu określonego w art. 173 ustawy o finansach 
publicznych. 
Załączona do projektu budŜetu prognoza kwoty długu publicznego została 
opracowana  na lata 2009 – 2017, tj. na okres pełnej spłaty długu. 
Wymienione w prognozie dane dotyczące długu publicznego spełniają wymogi 
określone przepisami art. 169 i 170 ustawy o finansach publicznych. 
Dochody i wydatki budŜetowe ujęte w projekcie budŜetu, zostały 
sklasyfikowane zgodnie z przepisami rozporządzenia Ministra Finansów z 
dnia 14 czerwca 2006 roku w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, 
wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł 
zagranicznych (Dz.U. Nr 107, poz. 726 i Nr 137, poz. 976). 
W planie wydatków budŜetowych (klasyfikacja: dział 010 rozdział 01030) 
uwzględniono obowiązkowy odpis w wysokości 2% planowanych wpływów z 
tytułu podatku rolnego przeznaczony na składkę dla izb rolniczych, do czego 
obliguje art. 35 ustawy z dnia 14 grudnia 1995 roku o izbach rolniczych 
(Dz.U. x 2002 roku Nr 191, poz. 921 z póź.zm.). 
W planie wydatków budŜetowych wyodrębniono w dziale 801 – Oświata i 
wychowanie środki na dofinansowanie doskonalenia zawodowego  
nauczycieli w wysokości 1% planowanych rocznych środków na 
wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Wyodrębnienie wymienionych środków 
jest zgodne z wymogami przepisów art. 70a ust. 1 ustawy z dnia 26 stycznia 
1982 r. – Karta Nauczyciela (Dz.U. z 2003 r. Nr 118, poz. 1112 z późn.zm.)…” 
    
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia  p. JANOWI 
RÓśYCKIEMU , który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 

uchwały. 



                                                - 27 -                 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej  p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
 
W/w opinie komisji stanowią załączniki nr 24 do niniejszego protokołu.  
 
                                                        
W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, 
głosując następująco: 14 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXII/299/2008  w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Darłowo na rok 
2009 została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 25 /. 
 

 
Ad.14.  
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu 
pracy  Rady Gminy Darłowo na 2009 rok. DRUK NR 
134/2008. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak  przedstawił 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem / zał. Nr  26/. 
Uzasadnienie: 
„Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym – Rada Gminy Darłowo uchwala plan pracy. W dniu 2 grudnia 
2008 roku Komisja Organizacyjno-Programowa ustaliła RAMOWY PLAN 
PRACY RADY GMINY DARŁOWO NA ROK 2009. Projekt uchwały oznaczony 
jest jako DRUK NR  134/2008.  
Poszczególne komisje resortowe Rady Gminy Darłowo   omawiały w/w 
projekt   na swoich posiedzeniach: 

• Komisja Rewizyjna – w dniu 8  grudnia 2008 roku. 
• Komisja Oświaty i Kultury Fizycznej –  w dniu 10 grudnia 2008 roku 
• Komisja Uzdrowiskowa – w dniu 11 grudnia 2008 roku 
• Komisja  Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i 

Infrastruktury Technicznej – w dniu 12 grudnia 2008 roku 
• Komisja Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia – w dniu 15 grudnia 2008 

roku 
• Komisja Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu – w dniu 16 

grudnia 2008 roku. 
  

Materiały na sesję radni otrzymali w  terminie  zgodnym z § 30 ust.1 pkt 6 
Statutu Gminy Darłowo.” 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak wniósł 
autopoprawkę do w/w projektu, polegającą na wykreśleniu 
„SPRAWOZDAŃ Z DZIAŁALNOSCI KOMISJI” z lutego 2009 i 
umieszczenie tego punktu w grudniu 2009. 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 

pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia  p. JANOWI 
RÓśYCKIEMU , który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 

 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 

uchwały. 
                 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej  p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z autopoprawką pod głosowanie, w którym udział wzięło 
15  radnych, głosując następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów 
„przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXII/300/2008  w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy  Rady 
Gminy Darłowo na 2009 rok  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / 
zał. Nr 27 /. 
 
 
Ad.15.  
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu 
pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2009 rok. 
DRUK NR 135/2008. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Emilia Gafka  przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem / zał. Nr  28/. 
 
Uzasadnienie: 

„Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym – Rada Gminy Darłowo uchwala plan pracy, KTÓRY ZOSTAŁ  
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WYPRACOWANY PRZEZ KOMISJĘ REWIZYJNĄ NA POSIEDZENIU W DNIU 8  
GRUDNIA 2008 ROKU .  
W dniu 2 grudnia  2008 roku Komisja Organizacyjno-Programowa 
wprowadziła ten punkt do porządku obrad najbliŜszej sesji, w związku z tym, 
Ŝe na podstawie § 102 ust. 1 STATUTU GMINY DARŁOWO  : „Komisja 
Rewizyjna kaŜdego roku przedkłada radzie do zatwierdzenia plan pracy w 
terminie do dnia 31 grudnia kaŜdego roku”.   Projekt uchwały oznaczony jest 
jako DRUK NR  135/2008.  
 
Materiały na sesję radni otrzymali  w terminie zgodnym z § 30 ust.1 pkt 6 
Statutu Gminy Darłowo.” 
                                                                                         
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
Jeden radny nie brał udziału w głosowaniu. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXII/302/2008  w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2009 rok  została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo. / zał. Nr 29 /. 

 
Ad.16.  
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów 
pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2009 rok. DRUK NR 
136/2008. 
                                             
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak  przedstawił 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem / zał. Nr 30/. 
Uzasadnienie: 
„Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym – Rada Gminy Darłowo uchwala plany pracy, KTÓRE ZOSTAŁY 
WYPRACOWANE PRZEZ KOMISJE  NA  SWOICH POSIEDZENIACH  .  
W dniu 2 grudnia 2008 roku Komisja Organizacyjno-Programowa 
wprowadziła ten punkt do porządku obrad najbliŜszej sesji, w związku z tym, 
Ŝe na podstawie § 70 ust. 1 i 2  STATUTU GMINY DARŁOWO  : „Komisje 
stałe działają zgodnie z rocznym planem pracy przedłoŜonym radzie. Rada 
moŜe nakazać komisjom dokonanie w planie pracy stosownych zmian ”.   
Projekt uchwały oznaczony jest jako DRUK NR  136/2008.  
Poszczególne komisje resortowe Rady Gminy Darłowo  opracowały  ROCZNE 
PLANY PRACY   na swoich posiedzeniach: 

• Komisja Rewizyjna – w dniu 8  grudnia 2008 roku. 
• Komisja Oświaty i Kultury Fizycznej –  w dniu 10 grudnia 2008 roku 
• Komisja Uzdrowiskowa – w dniu 11 grudnia 2008 roku 
• Komisja  Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i 

Infrastruktury Technicznej – w dniu 12 grudnia 2008 roku 



                                                   - 30 - 
• Komisja Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia – w dniu 15 grudnia 2008 

roku 
• Komisja Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu – w dniu 16 

grudnia 2008 roku . 
• Materiały na sesję radni otrzymali w  terminie  zgodnym z § 30 ust.1 

pkt 6 Statutu Gminy Darłowo.” 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
Jeden radny nie brał udziału w głosowaniu. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXII/302/2008  w sprawie  zatwierdzenia ramowych planów pracy 
komisji Rady Gminy Darłowo na 2009 rok  została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo. / zał. Nr  31 /. 

 
 
Ad.17.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2009 rok. DRUK NR 137/2008.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr  32/. 
Uzasadnienie: 
„Art. 4¹ ust. 2 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (Dz.U. z 2007 r. Nr 70, poz. 473 
z późn.zm.), przyznaje radzie gminy kompetencję do corocznego uchwalania 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
określającego realizację zadań, o których mowa w ustępie 1 tego przepisu. 
Art. 4.1 ust. 1 powołanej ustawy stanowi, Ŝe prowadzenie działań związanych 
z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji 
społecznej osób uzaleŜnionych od alkoholu naleŜy do zadań własnych gmin. 
W szczególności zadania te obejmują: 
1) zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 
uzaleŜnionych od alkoholu, 
2) udzielenie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe pomocy 
psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w 
rodzinie, 
3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w 
zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania 
narkomanii, a w szczególności dla dzieci i młodzieŜy, w tym prowadzenie 
pozalekcyjnych zajęć sportowych, a takŜe działań na rzecz doŜywiania dzieci 
uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych i 
socjoterapeutycznych, 
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4) wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, 
słuŜącej rozwiązywaniu problemów alkoholowych, 
5) podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów 
określonych w art. 13¹ i 15 ustawy oraz występowanie przed sądem w 
charakterze oskarŜyciela publicznego, 
6) wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie 
centrów integracji społecznej. 
Zatem art. 4¹ ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi nakłada na gminę obowiązek prowadzenia działań związanych 
z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji 
społecznej osób uzaleŜnionych od alkoholu, które powinny zostać 
sprecyzowane w postaci Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych.” 
  
 
                                                  
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia  p. JANOWI 
RÓśYCKIEMU , który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 

 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 

pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                               
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
Jeden radny nie brał udziału w głosowaniu. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXII/303/2008  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2009 rok  została podjęta 
przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 33 /. 
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Ad.18.  
Podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2009 rok. DRUK NR 
138/2008.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 34/. 
Uzasadnienie: 
„Ustawa z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii określiła 
zadania w zakresie prowadzenia działań związanych z profilaktyką i 
rozwiązywaniem problemów narkomanii jako zadanie własne gminy.  
                                                 
W szczególności zadania te obejmują: 
1) zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 
uzaleŜnionych i osób zagroŜonych uzaleŜnieniem, 
2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy     
psychospołecznej i prawnej, 
3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz      
szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w 
szczególności dla dzieci i młodzieŜy, w tym prowadzenie zajęć sportowo-
rekreacyjnych dla uczniów, a takŜe działań na rzecz doŜywiania dzieci     
uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych i 
socjoterapeutycznych, 
4) wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i osób     
fizycznych, słuŜących rozwiązywaniu problemów narkomanii, 
5) pomoc społeczną osobom uzaleŜnionym i rodzinom osób uzaleŜnionych       
dotkniętych ubóstwem i wykluczeniem społecznym i integrowanie ze 
środowiskiem lokalnym tych osób z wykorzystaniem pracy socjalnej i 
kontraktu socjalnego.  
Dokumentem stanowiącym podstawą prawną podejmowanych przez gminę 
działań jest Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii.” 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia  p. JANOWI 
RÓśYCKIEMU , który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 

 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 

projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 

pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
Jeden radny nie brał udziału w głosowaniu. 
 
                                             
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXII/304/2008  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2009 rok  została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo. / zał. Nr 35 /. 
 
 
Ad.19. Podjęcie  uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta 
Gminy Darłowo do nabycia nieruchomości (dot. dz. o nr 
geodez. 48/1 w Kopnicy). DRUK NR 139/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem / zał. Nr 36/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy 
Darłowo projekt uchwały dotyczący nabycia od spadkobierców po Panu 
Walerianie Szynkowskim, na rzecz Gminy Darłowo części działki oznaczonej 
numerem geodezyjnym 48/1 o powierzchni ogólnej 0,38 ha, zabudowanej 
budynkiem gospodarczym, połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Kopnica, 
gmina Darłowo. PowyŜsza propozycja podyktowana jest tym, Ŝe 
przedmiotowa działka zostanie przeznaczona pod obiekty celu publicznego tj. 
obiekty usługi oświaty i sportu, zieleń gminną wraz z urządzeniami 
wypoczynku i rekreacji. 
           W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest 
pod tereny zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji 
rolnej – oznaczone symbolem MU-1.” 
 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXII/305/2008  w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Darłowo do 
nabycia nieruchomości  (dot. dz. o nr geodez. 48/1 w Kopnicy) została 

podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 37 /. 
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Ad.19. Wolne wnioski i zapytania. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak oraz Wójt 
Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz złoŜyli wszystkim obecnym na sesji i 
mieszkańcom gminy Ŝyczenia świąteczne i noworoczne. 
 
 
 
 
 
Ad.20. Zamknięcie sesji. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
p. Władysław Krakowiak zamknął obrady XXII sesji Rady Gminy Darłowo o 
godzinie 13.30  dnia 19 grudnia 2008 roku. 
 
Sekretarz obrad: 
 
Jan Fraszko 
 
 
                                                                 Przewodniczący Rady Gminy             
                                                                               Darłowo 
                                                                     Władysław Krakowiak 
 
                               
Protokołowała: 
ElŜbieta Koralewska-Winiarek 
Kierownik Biura Rady  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


